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Sammanträde tisdagen den 20 juni 2017 kl. 17:00-19:50   
 Folkets Husby, Edvard Griegsgången 16, Husby centrum   

Ledamöter Ersättare   

Benjamin Dousa (M), ordförande  

Elvir Kazinic (S) 

Kerstin Aggefors (S)  

Staffan Svärd (S) 

Martin Michel (MP) 

Ahmet Music (MP)  

Anki Erdmann (V) 

Aleks Sakala (M) 

Tatjana Kovacic (M) §§ 1-12 

Kerstin Thufvesson (M) 

Mats Rydelius (M) 

Amela de la Cruz (L) 

Galina Monsalves-Leal (S) §§ 13-39 

Soma Amin (S)  

Daniel Katebi (S) 

Abdisalam Hussein (MP) 

Lara Siadat (MP) 

Basit Choudhury (M) 

Kahin Ahmed (M) §§ 13-39 

Jean-Robert Nino (M) 

Arne Lund (L)  

Banar Sabet (C) 

Sofia Tahko (KD) 

  

 
 
Tjänstgörande ersättare 

Estanislao Mboro (S) för Mia Päärni (S) 

 

 Tjänstgörande ersättare 
 

     
Tjänstemän  Tjänstemän 
Slutet sammanträde §§ 1-12: tf stadsdelsdirektör Gunilla Davidsson, enhetschef Åsa 

Edlund, avdelningschef Ulrika Axelsson § 11, och nämndsekreterare Tove Nilsson.                                                                                                               
 

Öppet sammanträde §§ 13-39: tf stadsdelsdirektör Gunilla Davidsson, avdelningschef 

Ulrika Axelsson, avdelningschef Susanne Tengberg, kanslichef Johan Hernman, 

enhetschef Åsa Edlund, utredare Ewa Jungstedt Pilestål och nämndsekreterare Tove 

Nilsson.    

 Stadsdelsdirektör Olle Johnselius, Verner Stadthagen, Ulrica Axelsson, Gunilla 

Davidsson, Kerstin Alnervik, Susanne Tengberg 

 
Personalföreträdare  

Öppet sammanträde §§ 13-39: Ata Hosseini (Vision), Ebba Prytz (SACO), Riitta 

Eddib (kommunal) 

 Personalföreträdare 

 
Utses att justera  

 Annica Wahlter, SKTF, Riitta Eddib, Kommunal, Claes Palm, SACO, Anders 

Bengtsson, Lärarförbundet 

Ordföranden Benjamin Dousa (M) och ledamoten Kerstin Aggefors (S)   Utses att justera  
   

Dag för justering     
2017-06-22 
 

 

Sekreterare 

  

 
 
Ordförande  

         

 
 
        Ledamot 

 

 

        Paragrafnr 1-39 Antal blad 51 

   Vice ordförande 
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Protokoll fört vid Rinkeby-Kista stadsdelsnämnds sammanträde 
tisdagen den 20 juni 2017 

Omedelbart justerade beslut 
  

Tid: Klockan 20:00  

 

Plats: 

Husby Träff, Edvard Griegsgången 16, Husby centrum   

 

Närvarande: 

Se bilaga 1 

 

§§ 3, 17, 19a och 24.  

Justerat den 20 juni 2017  

 

 

 
Ordföranden Benjamin Dousa (M)  
 
 
 
Ledamoten Kerstin Aggefors (S) 
 
  
 
 

 

 Sekreterare 

   

   

   Paragrafnr      Antal blad  
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§ 1  
Val av justerare och dag för justering 
 
Beslut 
Ordföranden Benjamin Dousa (M) och ledamoten Kerstin Aggefors (S) fick  

i uppdrag att justera dagens protokoll. Justeringen äger rum torsdag  

22 juni 2017.  
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§ 1a 
Ändring av föredragningslistan 
 
Beslut 
Föredragningslistan ändras på följande sätt:  

 

 Nytt ärende om överflyttning av vårdnad till särskilt förordnad 

vårdnadshavare enligt 6 kap 8 a § föräldrabalken (FB) tas upp som 

ärende 3a. 

 Ärende 16, Mer resurser till förebyggande arbete för ungdomar, utgår. 

 Nytt ärende om fyllnadsval till sociala delegationen 2017 tas upp som 

ärende 19a. 
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§ 2 
Anmälan av föregående protokoll 
 
Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.   

 

Ärendet 
Anmäldes att protokollet från stadsdelsnämndens sammanträde den 18 maj  

2017 justerats den 24 maj 2017.    
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§ 3 
Överflyttning av vårdnad till särskilt förordnad vårdnadshavare 
enligt 6 kap 8 a § föräldrabalken (FB)  

Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och 

protokollsutdraget publiceras inte på grund av sekretess.  

Dnr 6.-263-2017. 
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§ 3a 
Överflyttning av vårdnad till särskilt förordnad vårdnadshavare 
enligt 6 kap 8 a § föräldrabalken (FB)  

Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och 

protokollsutdraget publiceras inte på grund av sekretess.  

Dnr 6.-297-2017. 
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§ 4 
Hemlighållande av vistelseort enligt 14 § 2 st. 2 p. lagen med 
särskilda bestämmelser om vård av unga (LVU) 
 
Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och 

protokollsutdraget publiceras inte på grund av sekretess.  

Dnr 6.-262-2017. 
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§ 5 
Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § 1 st. 1 p. 
föräldrabalken (FB) 
 
Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och 

protokollsutdraget publiceras inte på grund av sekretess.  

Dnr 6.-255-2017. 

 
 
 

 

  



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

20 juni 2017 
 

Sida 10 

 

 

  

§ 6 
Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § 1 st. 1 p. 
föräldrabalken (FB) 
 
Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och 

protokollsutdraget publiceras inte på grund av sekretess.  

Dnr 6-256-2017.  
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§ 7 
Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § 1 st. 1 p. 
föräldrabalken (FB) 
 
Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och 

protokollsutdraget publiceras inte på grund av sekretess.  

Dnr 6-257-2017.  
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§ 8 
Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § 1 st. 1 p. 
föräldrabalken (FB) 
 
Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och 

protokollsutdraget publiceras inte på grund av sekretess.  

Dnr 6-258-2017.  
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§ 9 
Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § 1 st. 1 p. 
föräldrabalken (FB) 
 
Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och 

protokollsutdraget publiceras inte på grund av sekretess.  

Dnr 6-260-2017.  
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§ 10 
Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § 1 st. 1 p. 
föräldrabalken (FB) 
 
Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och 

protokollsutdraget publiceras inte på grund av sekretess.  

Dnr 6-261-2017.  
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§ 11 
Information om lex Sarah-utredning  

 
Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och 

protokollsutdraget publiceras inte på grund av sekretess.  

Dnr 1.2.2.-117-2017 
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§ 12 
Anmälan av sociala delegationens protokoll 
 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.  
 
Ärendet 
Anmälan av sociala delegationens protokoll från den 31 maj 2017 och den  

14 juni 2017.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

20 juni 2017 
 

Sida 17 

 

 

  

§ 13 
Förvaltningens och nämndens information och frågor 
 

Information från stadsdelsförvaltningen:  
 

 Sofia Eriksson, arkitekt vid stadsbyggnadskontoret och Joakim Norell, 

projektledare vid exploateringskontoret, informerade under allmänhetens 

frågestund om pågående detaljplaneprojekt i Husby. 5 detaljplaner som totalt 

omfattar cirka 600 nya bostäder ska enligt stadsbyggnadskontorets förslag 

inledas i Husby. Samråd om detaljplanerna inleds i början av 2018. Under 

samrådstiden får medborgare, organisationer och myndigheter möjlighet att 

lämna synpunkter på förslagen.  

 

 Tillförordnade stadsdelsdirektören Gunilla Davidsson informerade om 

planerat Community Center i Rinkebyskolan: 

 

o Den 31 mars 2016 i ärendet ”Underlag för budget 2017 med 

inriktning 2018 och 2019” redovisades att stadsdelsnämnderna skulle 

bli huvudansvariga för att inrätta lokala Community Centers i syfte 

att öka delaktigheten i samhället. Av ärendet framgick att 

stadsdelsnämnden redan bedriver flera av de aktiviteter som kan ingå 

i ett Community Center, t.ex. medborgarkontor och familjehus. 

 

o Den 13 juni 2016 gav kommunfullmäktige Rinkeby-Kista 

stadsdelsnämnd ”i uppdrag att, i samverkan med utbildnings-

nämnden, utveckla Community Centers där skollokaler används som 

resurs.” 

 

o Därefter har stadsdelsnämnden, i sin verksamhetsplan för år 2017, 

angett att ett Community Center ska inrättas år 2017 med olika 

verksamheter och aktiviteter, som bl.a. inryms i ett medborgarkontor. 

 

o Nu under sommaren 2017 planeras lokalanpassning i Rinkebyskolan 

så att Medborgarkontoret i Rinkeby kan flytta dit under början av 

hösten. Förvaltningen har dock inte allt underlag ännu varför ett 

beslut i särskild ordning kan bli nödvändigt när det gäller själva 

beställningen.  

 

 

 

 

 

 



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

20 juni 2017 
 

Sida 18 

 

 

  

Frågor från stadsdelsnämnden:  

 

Aleks Sakala (M) ställde följande två frågor:  

 

 Vem ansvarar för skötsel och underhåll av markytor? Mellan Kistavägen och 

Kymlingelänken finns ett skogsparti som är nedskräpat och ovårdat. Bakom 

Kista Montessoriskola finns behov av att rensa bland nedfallna och döda 

träd. Vem kan åtgärda detta?  

 

Svar: kanslichef Johan Hernman svarade att förvaltningen ska undersöka de 

aktuella ytorna och vidta nödvändiga åtgärder. 

 

 När kommer ordningsvakterna till Husby, som enligt nämndens beslut skulle 

börja i april 2017?  

 

Svar: Gunilla Davidsson svarade att de vaktbolag som staden har avtal med har 

avböjt uppdraget. Det pågår diskussioner mellan förvaltningen och polisen för 

att hitta en lösning. 

 

Martin Michel (MP) ställde följande fråga: 

 

 När ska den gångbro över Rinkebystråket, vid Rinkebyskolan, som 

förstördes i en olycka härom året ersättas? 

 

Svar: Johan Hernman svarade att förvaltningen ska ta kontakt med 

trafikkontoret, som ansvarar för gångbroarna, och därefter återkomma med svar 

på frågan.  
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§ 14 
Uppföljningsrapport till nämnden i april 2017  
Prognosen bygger på ekonomiskt utfall t.o.m. maj.   

 
Beslut 
Nämnden godkänner denna uppföljningsrapport. 

 
Ärendet 
Sammanlagt beräknas ett underskott om 0,9 mnkr före resultatöverföringar och 

en budget i balans efter resultatöverföringar. 

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 9 juni 2017.  

Dnr 1.2.1.-270-2017.  

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.   
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

20 juni 2017 
 

Sida 20 

 

 

  

§ 15 
Rutin för hantering av medborgarförslag 
 

Beslut 
Stadsdelsnämnden fastställer rutin för hantering av medborgarförslag i enlighet 

med förvaltningens förslag. 

 

Ärendet  
År 2002 infördes en bestämmelse i kommunallagen som ger kommuner och 

landsting möjlighet att införa medborgarförslag. Syftet är att ge medborgarna 

möjlighet att påverka den lokala politikens utformning. Sedan 2007 har 

Stockholms stads invånare haft möjlighet att lämna medborgarförslag till 

stadsdelsnämnderna. Förvaltningen har tagit fram ett förslag till rutin för 

hantering av medborgarförslag. I rutinen beskrivs vem som kan lämna 

medborgarförslag till stadsdelsnämnden, hur sådana förslag ska lämnas och hur 

inlämnade förslag ska hanteras.  

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 29 maj 2017.  

Dnr 1.2.1.-165-2017.  

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.   
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§ 16 
Mer resurser till förebyggande arbete för ungdomar 
Svar på skrivelse från Kerstin Aggefors (S), Martin Michel (MP) och Anki 

Erdmann (V) 

 

Ärendet utgår.  
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§ 17 
Ny parklek i Husby 
Inriktningsärende  

 

Beslut 

1. Stadsdelsförvaltningen får i uppdrag att beställa en förstudie av 

Skolfastigheter i Stockholm AB (SISAB) om möjligheten att anlägga en 

parklek i Husbyparken.  

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet  
I verksamhetsplanen för 2017 finns ett uppdrag om att utreda möjligheten att 

öppna en parklek i Husby. Parkleken skulle kunna anläggas i Husbyparken, som 

ligger centralt och lättillgängligt. Tomten utgör till största delen allmän 

parkmark medan en del av ytan tillhör Skolfastigheter i Stockholm AB (SISAB). 

Parkleken i Husby ska vara miljö- och klimatsmart, bemannad och inriktad på 

utelek. Utöver lekmaterial, förråd för cyklar m.m., bänkar och bord utomhus 

behöver parkleken inrymma en byggnad för personal och vissa 

inomhusaktiviteter. Förvaltningen anser att den plats som är mest lämplig för  

parkleksbyggnaden är på den yta som tillhör SISAB. Stadsdelsförvaltningen 

föreslår att stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att beställa en 

förstudie av SISAB om förutsättningarna för en parklek i Husbyparken.  

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 7 juni 2017.  

Dnr 3.1.-546-2016  

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.   
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§ 18 
Tillsyn av försäljning av folköl och tobak 
 

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens förslag till tillsynsplan för tobak 

och folköl 2017. 

 

Ärendet  
Enligt Stockholms stads riktlinjer för tobaks- och folkölstillsyn ska varje 

stadsdelsnämnd upprätta en tillsynsplan för försäljningsställen som säljer tobak 

och/eller folköl. Tillsynsbesök kommer att ske i enlighet med Stockholms stads 

riktlinjer genom minst ett årligt besök per inköpsställe. Utöver de planerade 

tillsynsbesöken kommer tillsyn att utföras vid ägarbyte, när det finns misstanke 

om att en handlare inte följer lagstiftningen eller när sanktioner blivit utfärdade. 

Kontrollköp av tobak och folköl kommer att genomföras under året. 

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 4 juni 2017.  

Dnr 1.3.1.-141-2017  

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.   
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§ 19 
Förordnande att begära handräckning enligt 43 § lagen med 
särskilda bestämmelser om vård av unga (LVU) 
 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden beslutar att nedan nämnda personer inom Rinkeby-Kista 

stadsdelsförvaltning ska få förordnande att enligt 43 § 1 stycket 2 punkten 

LVU, inom nämndens ansvarsområde, begära handräckning av 

Polismyndigheten eller, i särskilda fall, Kriminalvården: 

 

Monica Söderström, Cecilia Correa, Eva Klintwall, Helena Holmberg, 

Charlotte Ewaldh, Sara Bergman, Sara Lagerholm, Malin Jakobsson, Patric 

Näsström, Ulrika Hammarén, Åsa Berndtsson, Annica Toll, Anette Höög, 

Emina Setkic, Jennie Godorée, Annika Nordblom. 

 

2. Tidigare beslut om förordnande att begära handräckning för tjänstemän inom 

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning upphävs. 

 

3. Polismyndigheten ska genom protokoll underrättas om detta beslut. 

 

Ärendet  
Enhetschefer och biträdande enhetschefer inom individ- och familjeomsorg 

behöver för att genomföra beslut om vård och omedelbart omhändertagande 

kunna begära handräckning av Polismyndigheten eller, i särskilda fall, 

Kriminalvården enligt 43 § 1 stycket 2 punkten LVU. Beslut om handräckning 

kan inte delegeras, däremot kan särskilt utsedda tjänstemän förordnas att fatta 

sådana beslut. Med anledning av personalförändringar behöver ett nytt beslut om 

förordnande fattas. 

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 20 juni 2017.  

Dnr 1.2.5.-279-2017  

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.   
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§ 19a  
Fyllnadsval till sociala delegationen 2017 
 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden utser Leo Ahmed (V) till ledamot i sociala delegationen 

för år 2017. 

2. Omedelbar justering.  

 

Ärendet  
I enlighet med stadsdelsnämndens beslut från den 2 januari 2017 ska sociala 

delegationen ha sju ledamöter och tre ersättare. Vid val av social delegation år 

2017 utsåg nämnden sex ledamöter och tre ersättare. Förvaltningen föreslår att 

nämnden utser Leo Ahmed (V) till ledamot i sociala delegationen för år 2017.   

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 12 juni 2017.  
Dnr 1.1.-291-2017 
 

Förslag till beslut  
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.   
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§ 20 
Yttrande över revisorernas årsrapport 2016 för Rinkeby-Kista 
stadsdelsnämnd 
Svar på remiss från Stadsrevisionen, rapport nr 5, 2017 
 
Beslut 
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Ärendet  
Revisorernas sammantagna bedömning är att Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd har 

bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt 

tillfredställande sätt. Budgethållningen har varit tillräcklig och verksamhetens 

resultat är i huvudsak förenligt med fullmäktiges mål. Revisorerna tillstyrker 

därför att kommunfullmäktige beviljar ansvarsfrihet för Rinkeby-Kista 

stadsdelsnämnd och dess enskilda ledamöter. Vissa brister i den interna 

kontrollen har dock noterats. Bokslut och räkenskaper bedöms vara rättvisande 

och följa regler och god redovisningssed. Dock återstår bland annat att förbättra 

systematiken i kvalitetssäkringen när anhörig utför hemtjänst.  

  
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 24 april 2017.  

Dnr 1.2.1.-140-2017.  

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.  
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§ 21  
Kvalitet i välfärden 
Svar på remiss från kommunstyrelsen  

 

Beslut 
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Ärendet  
Utredningen föreslår en vinstbegränsning för utförare av välfärdstjänster och 

avskaffat krav på regelbunden tillsyn för Inspektionen för vård och omsorg 

(IVO). Utredningen föreslår nya bestämmelser om tystnadsplikten, bättre 

uppföljning av privat verksamhet på enhetsnivå samt nya utvecklingsmått för att 

kunna mäta samverkan kring individen. Förvaltningen är positiv till att utveckla 

en omvårdnad där individen står i centrum. Förvaltningen anser vidare att fokus 

bör ligga på att utveckla uppföljning och utvärdering av kvaliteten inom vård 

och omsorg. Förvaltningen anser att den regelbundna tillsynen i 

socialtjänstförordningen och i LSS inte bör avskaffas samt att tillsynen av olika 

vårdgivare generellt bör öka. Ett samlat huvudmannaskap för insatsen personlig 

assistans skulle medföra tydlighet i ansvar för uppföljningsprocessen, 

bedömningskriterier, budget och riktlinjer. Förvaltningen ser positivt på att 

utredningen lyfter frågan om kompetensförsörjning inom socialtjänsten samt till 

förslaget om särskilda bestämmelser kring tystnadsplikten.  

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 15 juni 2017.  

Dnr 1.5.1.-276-2017 

 

Förslag till beslut  
Ledamoten Kerstin Aggefors (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.   

 

Ledamoten Amela de la Cruz (L) lade fram ett förslag till beslut och föreslog att 

nämnden skulle besluta i enlighet med detta.  

 

Ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) ställde sig bakom liberalernas förslag 

till beslut.  

 

Beslutsgång 
Ordföranden Benjamin Dousa (M) ställde de olika förslagen mot varandra och 

fann att nämnden beslutat i enlighet med förvaltningens förslag.     
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Reservation  
Ledamoten Amela de la Cruz (L) samt ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) 

reserverade sig mot nämndens beslut till förmån för eget förslag enligt följande:   

 

Att som svar på remissen anföra följande: 

 

Liberalerna välkomnar att detta betänkande, till skillnad från utredningens 

delbetänkande Ordning och reda i välfärden (SOU 2016:78), remitterats ut till 

Stockholms stad och därefter remitterats ut till berörda nämnder. Det är 

beklagligt att remisstiden är lagd över sommaren så att nämnderna med något 

undantag inte hinner svara. 

 

Välfärdsutredningens slutbetänkande Kvalitet i välfärden (SOU 2017:38) bygger 

vidare på de utgångspunkter som presenterades i SOU 2016:78. Från 

Liberalernas sida vidhåller vi vår skarpa kritik mot såväl de övergripande 

utgångspunkterna som förslagen i det betänkandet: 

 

Vi anser att utredningen bygger på en förlegad syn på företagande. Utredningens 

förslag om vinstbegränsning är illa genomtänkt, illa konstruerat och skulle få 

konsekvenser som blir betydligt mer omfattande och negativa än vad 

utredningen själv påstår. Merparten av de privata alternativen i välfärden, såväl 

vinstdrivande som idéburna, skulle slås ut. 

 

Valfriheten skulle minska kraftigt. Det skulle bli svårare för barn, ungdomar, 

äldre och personer med funktionsnedsättning att hitta den utförare som bäst 

motsvarar ens behov och förväntningar. Nya idéer och arbetssätt skulle få 

svårare att utvecklas och spridas. Mer makt skulle flyttas från de enskilda 

medborgarna till politiker och tjänstemän. När det blir svårare att komma till 

rätta med dålig kvalitet genom att byta utförare kommer legitimiteten hos den 

universella välfärdsstaten att urholkas. 

 

Utredningens förslag om vinstbegränsning bör alltså överges helt och hållet. 

 

Vad sedan gäller slutbetänkandet så vill vi först påpeka att betänkandet i 

betydande delar är överflödigt, eftersom det till stor del fokuserar på 

svårigheterna att styra för kvalitet i den privata välfärdssektorn. Skulle förslagen 

om vinstbegränsning i SOU 2016:78 bli verklighet skulle ju merparten av de 

privata aktörerna i välfärdssektorn försvinna. 

 

Med det sagt vill vi kommentera de övergripande tankegångarna i betänkandet. 

 

Utredningen menar att kvalitet i välfärden handlar om hur någonting görs, inte 

vad som görs, och att det därför finns stora svårigheter i att mäta och definiera 

kvalitet. 
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Kvalitet inom välfärden kräver visserligen tillämpningen av vitt skilda former av 

kunnande, såsom teoretiska kunskaper, praktiska förmågor och en empatisk 

förståelse för en annan människas situation. På så sätt är det möjligen att likna 

inte vid en exakt vetenskap eller en fri konst utan vid ett hantverk – ett hantverk 

med människan som sitt föremål. 

 

Och det stämmer att det finns stor utvecklingspotential när det handlar om att 

utveckla statistik, bedömningsinstrument, undersökningsmekanismer och andra 

sätt att mäta och förbättra kvalitet i offentlig sektor. 

 

Men att det inte skulle gå att mäta kvalitet inom välfärden är en grov förenkling 

av verkligheten. Om ”kvalitet” blir ett mystiskt begrepp som inte är externt 

observerbart, blir varje form av systematiskt kvalitetsarbete meningslöst. De 

olika aktörer inom välfärden – skolor, äldreboenden, vårdcentraler – som varje 

dag bedriver ett ambitiöst kvalitetsarbete och som märker resultaten i form av 

elever som får kunskap, äldre som får en värdig ålderdom, patienter som blir 

friska, skulle sannolikt inte hålla med. 

 

Det är till exempel anmärkningsvärt att det i princip inte står någonting om hur 

innovation, nya arbetssätt eller ny teknik kan premieras i offentlig eller privat 

regi. Detta visar tydligt att utredningen betraktar kvalitet som någonting 

oföränderligt och svårgreppbart. 

 

Utredaren fokuserar sitt resonemang mycket på det mänskliga mötet, som tänks 

utgöra ett moment i välfärden där det är särskilt svårt att mäta kvalitet. Men även 

om det kanske i dagsläget är svårt att kvantifiera kvalitet i det mänskliga mötet, 

betyder det inte att det är omöjligt att identifiera och utveckla kvalitet, 

exempelvis genom observationsstudier och kollegialt lärande. Här finns det 

säkert en utvecklingspotential. 

 

Utredningen tar också upp problem med att använda brukarundersökningar som 

kvalitetsmått. Detta påpekande saknar inte poänger. Välfärdssektorn ligger långt 

efter tjänster på den privata marknaden när det kommer till att ge brukaren 

kvalitetsinformation. Den genomsnittlige medborgaren har sannolikt bättre 

beslutsstöd när hen väljer hotell än när hen väljer äldreboende. Vi skulle vilja se 

att brukarundersökningar kunde göras mer kvalitativa genom att exempelvis 

kompletteras med beskrivande vittnesmål om upplevelsen av välfärden. 

 

Utredningen menar att vinstbegränsningar är nödvändiga eftersom kvaliteten i 

privat sektor inte kan säkerställas genom alltför detaljerade kvalitetskrav. Istället 

krävs en mer tillitsbaserad styrning, vilket enligt utredningen underlättas av 

offentlig drift. 
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Vi vill för det första upprepa att i ett välfungerande valfrihetssystem så är ett 

skäligt mått av vinst ett tecken på en attraktiv verksamhet med god kvalitet, inte 

tvärtom. Vi menar dessutom att utredningen underskattar möjligheterna att ställa 

högre kvalitetskrav i upphandlingar. Det kanske inte går att detaljreglera exakt 

hur ett bra möte med en brukare ska gå till, men det går att ställa krav på att 

verksamheten ska ge de anställda möjligheter att utvecklas och lära sig möta 

brukaren bättre. 

 

En mer tillitsbaserad styrning av professionen står inte i konflikt med 

möjligheter till privata alternativ. Privata alternativ, oavsett om de delar ut vinst 

till sina ägare eller inte, drivs normalt sett av en vilja att leverera verksamhet av 

god kvalitet och i enlighet med professionella normer. Deras anställda bedriver 

sin verksamhet med samma mål och samma normer som sina kollegor i offentlig 

anställning. Att det finns enstaka utförare som inte sköter sig motbevisar inte 

detta. 

 

Sammanfattningsvis står Välfärdsutredningens slutbetänkande för en syn på 

kvalitet som hotar att omintetgöra utvecklingen mot bättre kvalitet i 

välfärdssektorn. Skulle utredningens utgångspunkter visa vägen skulle kvaliteten 

i välfärden gå bakåt, inte framåt. 

 

På samma sätt som delbetänkandet sätter slutbetänkandet också ohållbara 

likhetstecken mellan offentlig drift och god kvalitet, och mellan privat drift och 

snöd vinstjakt. 

 

Vi lämnar övriga delar av utredningen utan kommentar.  

 

Ersättaryttrande  
Ersättaren Sofia Tahko (KD) förklarade att om hon hade tjänstgjort i 

nämnden hade hon ställt sig bakom liberalernas och moderaternas 

förslag till beslut.  

 

Särskilt uttalande  
Ledamoten Kerstin Aggefors m. fl. (S), ledamoten Martin Michel m.fl. (MP) 

och ledamoten Anki Erdmann (V) lämnade följande särskilda  

uttalande:   

 

Utredningen Kvalitet i välfärden tar upp många viktiga frågor och lämnar en rad 

förslag av olika karaktär. Kommunstyrelsen har vidareremitterat ärendet till 

några stadsdelsförvaltningar som fått en extremt kort tid på sig att utarbeta 

tjänsteutlåtanden som skulle kunna behandlas vid respektive juni-nämnd.  

 

Det tjänsteutlåtande som presenterats ställer vi oss bakom, men avstår från 

ytterligare synpunkter på betänkandet. 
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§ 22 
Kommunikationsprogram för Stockholms stad 2017-2022  
Svar på remiss från kommunstyrelsen  

 

Beslut 
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Ärendet  
Stadsledningskontoret har tagit fram ett förslag till Kommunikationsprogram för 

Stockholms stad 2017-2022 eftersom det tidigare programmet slutat gälla. 

Förvaltningen välkomnar förslaget och anser att det både är genomtänkt och 

användbart som vägledning för prioriteringar i det lokala kommunikationsarbetet. 

Programmet samspelar väl med förvaltningens nyligen framtagna värdegrund. 

Förvaltningen tror dock att kommunikationsprogrammet skulle få en större 

betydelse om innehållet kunde koncentreras.  

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 31 maj 2017.  

Dnr 1.5.1.-142-2017 

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.   
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§ 23 
Reviderade riktlinjer  för omsorg på obekväm arbetstid i 
Stockholms stad 
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
 
Beslut 
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Ärendet  
På uppdrag av kommunfullmäktige har utbildningsnämnden reviderat 

riktlinjerna för omsorg på obekväm arbetstid i syfte att stärka likvärdighet och 

förbättra omsorgen. Riktlinjerna innebär bland annat central handläggning av 

omsorgen och att omsorgen endast ska erbjudas i befintliga pedagogiska lokaler. 

Riktlinjerna reglerar också bemanning och avgifter för omsorgen.  

Förvaltningen är i huvudsak positiv till förslaget och håller med om att de 

reviderade riktlinjerna bidrar till likvärdiga förutsättningar för omsorgen. 

Förvaltningen håller särskilt med om att omsorgen endast ska erbjudas i 

befintliga pedagogiska verksamheter då detta ökar förutsättningarna för 

arbetsgivar- och verksamhetsansvar. Förvaltningen ser dock risker med 

samverkan mellan nämnderna då detta begränsar familjernas valfrihet samt kan 

komma att bli resurskrävande för verksamhetsanordnaren.  

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 23 maj 2017.  

Dnr 1.5.1.-229-2017 

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.   

 

Ledamoten Amela de la Cruz (L) lade fram ett förslag till beslut och föreslog att 

nämnden skulle besluta i enlighet med detta.  

 

Beslutsgång 
Ordföranden Benjamin Dousa (M) ställde de båda förslagen mot varandra och 

fann att nämnden beslutat i enlighet med förvaltningens förslag.     

 

Reservation  
Ledamoten Amela de la Cruz (L) reserverade sig mot nämndens beslut till 

förmån för eget förslag enligt följande:   
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Att som svar på remissen anföra följande: 

 

Vi har tidigare framfört det stora behov som finns av en trygg barnomsorg i de 

fall den ges på kvällar och nätter. Barnets trygghet måste stå i fokus. Vi 

avstyrkte därmed förändringen 2015, som innebar att även barnomsorg på 

obekväm arbetstid och på nätter i första hand skulle genomföras i lokaler för 

ändamålet och inte i barnets hemmiljö, något som de allra flesta tidigare hade 

valt. För många av dessa är det ett rätt stort ingrepp i barnets och familjens 

rutiner att barnet i stället regelbundet ska sova på nattis istället för i hemmet. 

 

Nu tas ytterligare ett steg ifrån den småskaliga, trygga omsorg som barn är i 

behov av på kvällar och nätter. Med förslaget att minst två medarbetare ska 

finnas på plats hela tiden styr man mot mer storskalig omsorg med många barn i 

samma verksamhet. Det är inte att utgå från barnets behov. Och med tanke på att 

de allra flesta föräldrar med detta behov väljer att lösa omsorgen på annat sätt än 

via nattis är det svårt att se varför kommunen inte skulle ha råd att se till barnens 

behov i första hand. 
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§ 24 
Förslag till detaljplan för Hekla m.m. i Kista  
Svar på remiss från stadsbyggnadskontoret 
 
Beslut 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet  
Stadsbyggnadskontoret har utarbetat ett förslag till detaljplan och  remitterat 

förslaget till bl.a. Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning för yttrande. Syftet med 

förslaget är att utveckla kontors- och industrifastigheten Hekla 1 i Kista med 

kontor, bostäder och  verksamhetslokaler m.m. Stadsdelsförvaltningen är positiv 

till förslaget att ombilda kvarteret Hekla så att bostäder och verksamhetslokaler 

tillkommer i området. Eftersom det är brist på parker och grönytor i området, 

välkomnar förvaltningen den upprustning av Grönlandsparken som också ingår i 

planen. Förvaltningen har varit delaktig i planeringen av förskolan i kvarteret 

och konstaterar att det blir den första kommunala förskolan i nordöstra Kista. 

Eftersom det inte är möjligt att anlägga en förskolegård i marknivå på grund av 

utrymmesbrist och buller, anser förvaltningen att lösningen med utegården 

ovanpå sockelvåningen och med skärmvägg är ändamålsenlig.  

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 1 juni 2017.  

Dnr 1.5.3.-231-2017 

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.   

 

Särskilt uttalande 
Benjamin Dousa m.fl. (M) lämnade följande särskilda uttalande: 

 

Det måste byggas mer i Rinkeby-Kista och Stockholm. Över 550.000 människor 

står i Stockholms bostadskö och det slår särskilt hårt mot unga och inflyttade. Vi 

moderater är också särskilt glada över att det finns intresse för att bygga 

bostadsrätter. Ett stort problem är den historiska stadsplaneringen där för få 

bostadsrätter har byggts i Rinkeby-Kista. 

 

Vi ställer oss väldigt positiva till byggprojektet och ser gärna att planprocessen 

sköts på ett effektivt sätt så att det inte blir några byråkratiska förseningar. 
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Ersättaryttrande 
Sofia Tahko (KD) förklarade att om hon hade tjänstgjort i nämnden hade hon 

ställt sig bakom moderaternas särskilda uttalande.  
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§ 25 
Motion om satsning på yrkesmentorsprogram för nyanlända 
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
 
Beslut 
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat en motion av Yvonne Fernell-Ingelström (M) 

med förslag till yrkesmentorsprogram för nyanlända. Motionären skriver att den 

största klyftan i samhället är den mellan arbetslösa och sysselsatta. Stockholm är 

en delad stad, där skillnaderna i arbetslöshet är stora mellan inrikes och utrikes 

födda svenskar. För att fler personer med utländsk bakgrund ska kunna försörja 

sig själva bör staden inrätta ett yrkesmentorsprogram för nyanlända. Detta skulle 

innebära att personer med en särskild yrkesbakgrund eller utbildning från sitt 

hemland erbjuds en mentor inom ett närliggande yrke eller bransch. 

Förvaltningen är positiv till förslaget. Det är dock viktigt att programmet 

utformas för att vara förenligt med stadens riktlinjer för ekonomiskt bistånd.  

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 1 juni 2017.  

Dnr 1.5.1.-206-2017.  

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.   

 

Särskilt uttalande  
Ledamoten Kerstin Aggefors m. fl. (S), ledamoten Martin Michel m.fl. (MP),  

ledamoten Anki Erdmann (V) och ledamoten Amela de la Cruz (L) lämnade 

följande särskilda uttalande:   

 

Motionen tar upp frågan om hur man kan underlätta för nyanlända att komma in 

på arbetsmarknaden. Med detta syfte föreslås att arbetsmarknadsnämnden ska få 

ett uppdrag att i samverkan med näringslivet initiera ett yrkesmentorsprogram 

för nyanlända. 

 

Med erfarenhet från tidigare program med jobbcoacher och etableringslotsar vill 

vi framhålla att det vid ett eventuellt utarbetande av detta program noga 

övervägs vilka driftformer för verksamheten som lämpligen bör föreslås. 
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§ 26 
Motion om att utveckla och kvalitetssäkra hemtjänsten 
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
 
Beslut 
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Ärendet  
I en motion till kommunstyrelsen föreslår Dennis Wedin (M) åtgärder för att 

utveckla och kvalitetssäkra hemtjänsten. Han föreslår att staden utreder 

möjlighet till profilhemtjänst mot målgrupper med särskilda behov, möjlighet att 

införa en kontinuitetsbonus för att premiera utförare med hög kontinuitet inom 

hemtjänsten samt möjligheten att separera städning från hemtjänstens insatser. 

För att förbättra maten inom äldreomsorgen föreslås utbildning om 

måltidskvalitet för hemtjänstpersonal tillhandahållas via Äldrecentrum. 

Förvaltningen ställer sig positiv till de flesta av förslagen i motionen, dock inte 

till förslaget att separera städning från hemtjänst då det påverkar kontinuiteten 

negativt och då städning kan vara det första steget för hemtjänstpersonalen att få 

komma in till en person som motsätter sig behövlig hjälp.  

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 18 maj 2017.  

Dnr 1.5.1.-198-2017  

 

Förslag till beslut  
Ledamoten Kerstin Aggefors (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.   

 

Ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) lade fram ett förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med detta.  

 

Beslutsgång 
Ordföranden Benjamin Dousa (M) ställde de båda förslagen mot varandra och 

fann att nämnden beslutat i enlighet med förvaltningens förslag.     

 

Reservation  
Ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) reserverade sig mot nämndens beslut till 

förmån för eget förslag enligt följande:   

 

1. Att tillstyrka motionen. 

2. Att därutöver anföra följande. 

  

 Äldreförvaltningen anser inte att utövare ska premieras för kontinuitet då detta 

är reglerat i lag och avtal/uppdragsbeskrivning. Istället vill man följa upp de 
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krav som ställs på samma sätt som andra brister genom möjlighet till rättelse. 

Om så inte sker kan det bli aktuellt med hävning av avtal. Vi anser att bristerna 

inte åtgärdas i tillräcklig takt och att både piska och morot kan göra att brister 

åtgärdas snabbare. Därför bör en kontinuitetsbonus utredas. 

  

Vad gäller att utreda möjligheten att separera städning från hemtjänstens insatser 

för att minska belastningen på hemtjänstens personal så att dessa kan fokusera 

på brukarens vård och omsorg, anser vi förvaltningens svar vara 

otillfredställande. Att något togs bort på grund av liten efterfrågan 2013 betyder 

inte att frågan inte bör utredas om förhållanden ändras. Vi yrkar därför fortsatt 

på att möjligheten att separerar städningen utreds. 

  

Vi välkomnar att äldreförvaltningen påbörjat en dialog vad gäller behovet att se 

över möjligheten till profilhemtjänst och vidhåller att yrkandet om att profilhem 

tjänster med tilläggstjänster utöver de beviljade hemtjänsttimmarna utreds i 

enlighet med förslaget. 

  

Även om det är positivt att det finns ett framtaget inspirationsmaterial om mat 

och måltider att ta del av kvarstår fortfarande en hel del övrigt att önska vad 

gäller måltidernas kvalité. Det befintliga samarbetet med Äldrecentrum 

avseende utbildning i mat och hälsa har inte förslagit och därför yrkar vi enligt 

förslaget på en utbildning om måltidskvalitet för hemtjänstpersonal. 
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§ 27  
Markanvisning för bostäder i Kista till Memory Hotel Aktiebolag 
Information från exploateringskontoret/exploateringsnämnden  

 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna. 

 

Ärendet  
Exploateringsnämnden beslutade på sitt sammanträde den 18 maj att anvisa 

mark för bostäder till Memory Hotel i Kista och gav samtidigt stadsbyggnads-

nämnden i uppdrag att upprätta detaljplan för området. Syftet är att möjliggöra 

bebyggelse av ca 80 lägenheter på del av fastigheten som idag används för 

parkering, där gällande detaljplan medger byggrätt för kontor och hotell. 

Memory Hotel  driver hotellverksamhet i befintlig byggnad inom fastigheten, 

som ligger i Kista verksamhetsområde i anslutning till Grönlandsgatan och nära 

det planerade området Kista Äng. De nya bostäderna medför ett ökat behov av 

förskoleplatser. Eftersom förutsättningarna för att anlägga en förskola inom 

fastigheten är begränsade, kommer möjligheterna att tillgodose behovet av 

förskoleplatser i befintliga eller planerade förskolor undersökas. 

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 31 maj 2017.  

Dnr 1.5.3.-226-2017.  
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§ 28  
Markanvisning för förskoleändamål i Rinkeby till Skolfastigheter i 
Stockholm AB (SISAB) 
Information från exploateringskontoret/exploateringsnämnden  

 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna. 

 

Ärendet  
Den 8 juni behandlar exploateringsnämnden ett ärende om markanvisning för 

förskoleändamål till SISAB i anslutning till Gamlebyplans förskolor i Rinkeby. 

Syftet med markanvisningen är att kompensera SISAB för mark de får avstå för 

ett nytt vård- och omsorgsboende som Micasa planerar att bygga vid Rinkeby 

Allé/Hjulstavägen. Markanvisningen innebär ingen byggrätt för SISAB utan 

enbart mark för lek till förskolegård. Den mark som tillförs omfattar ca 1 000 

kvm medan marken som SISAB avstår till Micasa omfattar ca 760 kvm. 

Exploateringskontoret föreslår att detaljplanen ändras i samband med 

detaljplaneprocessen för vård- och omsorgsboendet. Detaljplaneändringen 

medför att lekytorna omfördelas, byggs om och får en modernare utformning.  

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 31 maj 2017.  

Dnr 1.5.3.-266-2017.  
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§ 29 
Deltagande i Stockholms stads kvalitetsutmärkelse 2017 
 
Beslut  
Anmälan läggs till handlingarna. 

 

Ärendet  
Stockholms stad delar varje år ut kvalitetsutmärkelsen i syfte att stimulera och 

uppmuntra stadens verksamheter att utveckla kvaliteten. Både kommunalt och 

enskilt drivna verksamheter finansierade av staden kan delta i utmärkelsen. 

I årets kvalitetsutmärkelse deltar Kvarnens förskolor från Rinkeby-Kista 

kommunala förskoleverksamhet. Förvaltningen bedömer att Kvarnens förskolor 

har inlett ett utvecklingsarbete för att förbättra sin organisation och att de 

uppfyller kraven för deltagande i årets kvalitetsutmärkelse  

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 23 maj 2017.  

Dnr 1.2.1.-254-2017.  
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§ 30 
Temporär stängning av förskolan Klippan inom Kvarnlyckans 
förskoleenhet 
 
Beslut  
Anmälan läggs till handlingarna. 

 

Ärendet  
Antalet barn i kö till förskola i stadsdelen Rinkeby minskar vilket medför ett 

minskat behov av antal förskoleavdelningar. För att nyttja personal- och 

lokalresurser effektivt planerar förvaltningen att temporärt stänga förskolan 

Klippan, Degerbygränd 20,  inom Kvarnlyckans förskoleenhet i augusti 2017. 

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 23 maj 2017.  

Dnr 4.3.-224-2017.  
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§ 31 
Förkoleenheternas sommarplanering 2017 
 
Beslut  
Anmälan läggs till handlingarna. 

 

Ärendet  
Under sommarperioden minskar efterfrågan på förskoleverksamhet och antalet 

barn i verksamheterna är färre. För att kunna erbjuda en väl planerad 

sommarverksamhet och samtidigt nyttja lokaler och resurser effektivt planeras 

samarbete inom och mellan förskoleenheterna. Samarbetet underlättar också för 

förskolans medarbetare att kunna förlägga sin semester. Förvaltningen kommer 

därför under ett antal veckor tillfälligt att stänga ett antal förskolor. I 

förvaltningens tjänsteutlåtande redovisas vilka förskolor som stänger under vilka 

veckor. 

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 23 maj 2017.  

Dnr 4.3.-209-2017.  
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§ 32 
Befogenhet att beordra utbetalning av pengar 
Ordförandebeslut enligt 6 kapitlet 36 § kommunallagen 

 
Beslut  
Anmälan läggs till handlingarna. 

 

Ärendet  
Stadsdelsnämnden beslutade den 27 augusti 2015 att ge Patrik Derk befogenhet 

att beordra utbetalning av pengar från och med den 1 september 2015, då denne 

tillträdde tjänsten som stadsdelsdirektör för Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning. 

Patrik Derks anställning avslutades den 1 juni 2017 och Gunilla Davidsson 

utsågs till tillförordnad stadsdelsdirektör. Nämndens ordförande Mia Päärni 

beslutade den 8 juni 2017 att ge Gunilla Davidsson befogenhet att beordra 

utbetalning av pengar från och med beslutsdatumet. Stadsdelsnämnden har i 

beslut den 24 januari 2008 uppdragit åt nämndens ordförande att enligt  

6 kapitlet 36 § kommunallagen fatta beslut i ärenden som är så brådskande att 

nämndens avgörande inte kan avvaktas.  

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 8 juni 2017.  

Dnr 1.1.-286-2017.  
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§ 33 
Inkomna skrivelser till nämnden från förtroendevalda 
 

 Skrivelse Socialdemokraternas trygghetshaveri måste få ett slut, 

Benjamin Dousa m.fl. (M) 

 

 Skrivelse Alarmerande ökning av ärenden kopplat till hedersvåld, 

Benjamin Dousa m.fl. (M) 

 

 Skrivelse Utbildning i hjärt-lungräddning, Amela de la Cruz (L) 

 
Beslut 
Skrivelserna överlämnas till förvaltningen för beredning.  
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§ 34 
Postlista   
 
Beslut  
Anmälan läggs till handlingarna. 

 

Ärendet 
Anmälan av postlista från och med den 4 maj 2017 till och med den  

7 juni 2017.  
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§ 35 
Konferenser och utbildningar  
 
Inga inbjudningar till konferens eller utbildning fanns att anmäla.  
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§ 36 
Protokoll från pensionärsrådet  
 
Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna. 

 

Ärendet 
Anmälan av protokoll från pensionärsrådets sammanträde den 10 maj 2017. 
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§ 37 
Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor  
 
Beslut  
Anmälan läggs till handlingarna. 

 

Ärendet 
Anmälan av protokoll från funktionshinderrådets sammanträde den 4 maj 2017. 
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§ 38 
Anmälan av delegationsbeslut     

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna  

 

Ärendet 

Datum Ärende  Beslut Delegat 

2017-05-02 

 

Beslut rörande sökt förenings- 

bidrag  

Dnr: 5.4.-205-2017 

 Kjell Lindahl 

projektledare 

2017-06-09 

 

Beslut rörande sökt förenings- 

bidrag  

Dnr: 5.4.-208-2017 

 Kjell Lindahl 

projektledare 

2017-06-19 

 

Beslut rörande sökt förenings- 

bidrag  

Dnr: 5.4.-098-2017 

 Kjell Lindahl 

projektledare 

2017-05-24 Överenskommelse om 

upphörande av anställning 

 

 Gunilla Davidsson 

tf stadsdelsdirektör 

2017-06-02 Överenskommelse om 

upphörande av anställning 

 

 Gunilla Davidsson 

tf stadsdelsdirektör 

2017-05-03 Överenskommelse om 

upphörande av anställning 

 

 Patrik Derk 

stadsdelsdirektör 

2017-06-12 Ordförandebeslut i brådskande 

ärende gällande begränsningar i 

umgänget enligt 14 § 2 st. 1 p. 

lag med särskilda bestämmelser 

om vård av unga (LVU) 

 Kerstin Aggefors 

ledamot i Rinkeby-

Kista stadsdelsnämnd  
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§ 39 
Inkomna rapporter, protokollsutdrag m.m.   

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna  

 

Ärendet 
Skrivelser och rapporter med mera som är inkomna till eller upprättade inom 

stadsdelsförvaltningen: 

 

1. Rapport om socialtjänstens kontakter med vuxna med 

missbruksproblem under oktober 2016, dokid: 22988 

 

2. Utdrag ur protokoll fört vid Stockholms kommunfullmäktiges 

sammanträde den 15 maj 2017 Protokollsutdrag, § 14 

Skolbiblioteksplan för Stockholms skolor och förskolor 2017-2020 

(Utl. 2017:115), dnr: 1.5.1-028-2017 

 

3. Hållbarhetsrapport för Stockholms stad 2016, rapport från 

stadsledningskontoret, dokid: 22499 
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Bilaga 1 

Stadsdelsnämndens sammanträde den 20 juni 2017  

Närvaro vid omedelbart justerade beslut §§ 3, 17, 19a och 24      

 

X = närvarande vid handläggningen av samtliga omedelbart justerade paragrafer.  

 Parti Namn Närvaro §§ Tjänstgörande 

ersättare 

Ordförande  S Mia Päärni  Estanislao Mboro 

Vice ordförande  M Benjamin Dousa X  

     

Ledamöter S Elvir Kazinic X  

 S Kerstin Aggefors  X  

 S Staffan Svärd X  

 MP Martin Michel X  

 MP Ahmet Music  XXX   X  

 V Anki Erdmann   X  

 M Aleks Sakala  X  

 M Tatjana Kovacic § 3  

 M Kerstin Thufvesson X  

 M Mats Rydelius X  

 L Amela de la Cruz X  

   

 

  

Ersättare S Galina Monsalves Leal §§ 17, 19a, 

24 

 

 S Estanislao Mboro  X 

 S Soma Amin  X  

 S Daniel Katebi X  

 MP Abdisalam Hussein  § 3  

 MP Lara Siadat X  

 V Leo Ahmed -   

 M Basit Choudhury X  

 M Kahin Ahmed §§ 17, 19a, 

24 

 

 M Jean-Robert Nino X  

 L Arne Lund X  

 C Banar Sabet  X  

 KD Sofia Tahko X  

     

Tjänstemän     

tf stadsdels-

direktör  

 Gunilla Davidsson X  

Kanslichef   Johan Hernman  §§ 17, 19a,  
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24 

Ekonomichef  Alex Baena -   

Avdelningschef  Ulrika Axelsson X  

Avdelningschef  Kerstin Alnervik -   

Avdelningschef  Susanne Tengberg §§ 17, 19a, 

24 

 

Adm.sekr.   Monica Holst  -   

Nämndsekr.   Tove Nilsson  X  

Enhetschef  Åsa Edlund X  

Utredare  Ewa Jungstedt Pilestål X  

     

Personal-

företrädare 

    

Kommunal  Riitta Eddib §§ 17, 19a, 

24 

 

Vision   Ata Hosseini §§ 17, 19a, 

24 

 

SACO  Ebba Prytz §§ 17, 19a, 

24 

 

 

 


